
 
 
 

 

 
 

 
Zápis ze VII. výjezdního zasedání Rady a Výboru KS JMK 

konaného dne 24. 8. 2019 od 14,00 hodin v ZOO Parku Vyškov 
 
Přítomní:  
Výbor KS JMK: předseda – Ing. R. Novotný, jednatelka – Ing. D. Malá, předsedové sekcí: A. 
Polášková, J. Procházka 
Omluveni: L. Reidlinger -man.log., I. Drobiličová – ekonomka, Ing. J. Albrecht, D. Sém 
 
Kontrolní komise:  
J. Bayer 
Omluveni - V. Vytrhlík, Ing. J. Bareš 
 
Rada KS JMK:  
OO Blansko: J. Procházka, Mgr. M. Nečasová 
OO Brno: R. Valeš, J. Ludvík 
OO Břeclav: omluveni, nepřítomni 
OO Hodonín: J. Bayer, R. Bartošík 
OO Vyškov: R. Jirásek, J. Hon 
OO Znojmo: Ing. R. Novotný, A. Polášková 
 
Předsedové okresních odborných sekcí:  

- Drůbež: M. Nečasová, R. Valeš, L. Koutunová, A. Polášková 
- Holubi: J. Ludvík 
- Králíci: P. Kmenta 
- Exoti: Z. Lejsek 
- MCH: J. Rovenský 
- Králičí hop – D. Baštová 

                                          
Program:  
1. Zahájení a schválení programu zasedání 
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu 
3. JUVENES MORAVIA 2019 v Kyjově (J. Rovenský) a JUVENES RABBIT JUMPING 
MORAVIA 2019 v Kyjově (D. Baštová), náklady na akci (I. Drobiličová), vyhlášení nového 
ročníku výstavy a závodu pro rok 2020  
4. Pokladní zpráva – aktuální stav (I. Drobiličová) – bod stažen z programu z důvodu 
nepřítomnosti I. Drobiličové 
5. ZOO Park Vyškov – cca hodinová prohlídka se zaměřením na expozice drobných zvířat, 
informace o spolupráci KS JMK a ZOO Parku Vyškov (A. Polášková, L. Koutunová) 
6. Coffebreak (přestávka na kávu) 
7. Jihomoravské dožínky 2019 v Brně, umístění, plán expozice, počet a druhy zvířat, zajištění 
materiálové a personální, občerstvení (R. Valeš, Ing. D. Malá) 
8. Šablony – dotace Ministerstva školství (J. Rovenský, Ing. R. Novotný) 



9. Plán práce s jihomoravskou mládeží na rok 2020 (J. Rovenský) 
10. MORAVIA Brno 2019 – příprava 
11. Různé 
12. Usnesení a závěr 
13. Večeře v restauraci Selský dvůr (cca v 18,00 hodin) 
 
Body jednání: 
 
1. Zahájení a schválení programu zasedání – zasedání zahájil a řídil předseda KS JMK Ing. 
Radek Novotný. Představeny nové tváře na schůzi KS JMK – Dagmar Baštová (králičí hop), 
Lucie Koutunová (koordinátor drůbežářské sekce pro ZOO Park) a Patrik Kmenta (nový 
předseda králíkářů OO Hodonín) 
Následně vyzval ke schválení programu zasedání.    
Návrh na usnesení: Rada schvaluje program VII. výjezdního zasedání Rady KS JMK. 
Hlasování: Pro 10          Proti 0              Zdržel se: 0   Program byl schválen. 
   
2. Stanovení zapisovatele, volba ověřovatelů zápisu – zapisovatelkou byla Radou schválena 
Ing. D. Malá (hlasování Pro 10). Za ověřovatele zápisu byli Radou zvoleni Ing. R. Novotný a 
Josef Hon (hlasování Pro 10). Usnesení bylo přijato. 
 
3. JUVENES MORAVIA 2019 v Kyjově (J. Rovenský) a JUVENES RABBIT JUMPING 
MORAVIA 2019 v Kyjově (D. Baštová), náklady na akci, vyhlášení nového ročníku 
výstavy a závodu pro rok 2020  
Informace podal J. Rovenský, účast 1742 lidí bez dětí, celkem cca 2200 návštěvníků výstavy, 
výstavy se zúčastnilo celkem 53 mladých chovatelů – 53 + 18(účastníků králičího hopu), J. 
Rovenský informoval o početním zastoupení mládežníků z jednotlivých okresů (přesné 
vyčíslení zašle J. Rovenský emailem), byla kritizována neúčast brněnských mladých 
chovatelů a spolupráce v této oblasti s předsedou pro práci s mládeží Martinem Velanem 
z OO Brno), vítězkou JUVENES MORAVIA 2019 se stala Anna Stehlíková (OO Znojmo), 
seznam dalších oceněných MCH bude zaslán J. Rovenským e-mailem, aby bylo možné 
výsledky zveřejnit na webu KS JMK. Diskutováno bylo málo místa pro králičí hop, v prostoru 
výstavního areálu ZO Kyjov nelze králičí hop, který je součástí JUVENES MORAVIA, dělat 
– tak jak máme dojednáno s KÚ.  
K tomu diskutoval R. Jirásek, navrhl udělat samostatně výstavu a závod v králičím hopu. 
R. Novotný znovu objasnil, o co rámci JUVENES MORAVIA jde, jedná se o jednodenní 
projekt, kde současně probíhá výstava JUVENES MORAVIA i závod v králičím hopu 
RABBIT JUMPING MORAVIA (má vliv také na čerpání dotací JMK). Na příštím zasedání 
bude rozhodnuto, jak jít dál v tomto projektu v následujícím roce i létech dalších. D. Baštová 
seznámila přítomné s podmínkami pro pořádání ukázek a závodů v králičím hopu. Tyto zašle 
v elektronické podobě KS JMK a následně budou rozeslány jednotlivým okresům. Cílem je 
uspořádání v příštím roce alespoň jednoho závodu v králičím hopu na každém okrese (letos – 
Znojmo – 2x, Hodonín – 1x, Břeclav 1x + RABIT JUMPING v Brně. V Kyjově startovalo – 6 
závodnic ze Znojma, 2 z Hodonínu a 2 z Vyškova. 
Dále bylo provedeno vyúčtování nákladů spojených s výstavou se ZO Kyjov, vyúčtování 
provedl J. Rovenský a Ing. R. Novotný.  
 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí informace o proběhlém ročníku JUVENES MORAVIA 2019 a 
RABBIT JUMPING MORAVIA 2019 v Kyjově a vyhlašuje výběrové řízení na pořadatelství 
JUVENES MORAVIA, včetně závodu v králičím hopu v roce 2020. Pořadatel dostane za 



postavení výstavy 5.000 Kč, KS JMK zaplatí poháry a čestné ceny a bude se podílet na 
občerstvení pro děti, rozhodčí a posuzovatele.  
Termín podání přihlášek do 31. 10. 2019. Žádosti je nutno do tohoto termínu zaslat na 
mail KS JMK: cschksjmk@seznam.cz 
Hlasování: Pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, usnesení bylo přijato. 
4. Pokladní zpráva – aktuální stav  
- bod stažen z programu z důvodu nepřítomnosti I. Drobiličové. 
 
5. ZOO Park Vyškov – hodinová prohlídka se zaměřením na expozice drobných zvířat, 
informace o spolupráci KS JMK a ZOO Parku Vyškov (A. Polášková, p. Koutunová) 
Prohlídka byla provedena účastníky výjezdního zasedání, včetně A. Poláškové a L. 
Koutunové, byla vyjádřena nespokojenost se stavem zvířat, zvířata s vápenkou je nutno 
vyřadit, doplňovat pouze kvalitní zvířata, nekvalitní dát pryč. Dále veškerá zvířata, budou mít 
kroužky ČSCH! 
 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK ukládá odeslat MVDr. Hylákové – ZOO Parku Vyškov výše uvedené 
připomínky k výstavní expozici drůbež. 
Hlasování: Pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, usnesení bylo přijato. 
 
6. Coffebreak (přestávka na kávu) 
 
7.  Jihomoravské dožínky 2019 v Brně, umístění, plán expozice, počet a druhy zvířat, 
zajištění materiálové a personální, občerstvení (R. Valeš, D. Malá) 
R. Valeš a D. Malá informovali o stavu příprav Jihomoravských dožínek, které se uskuteční 
v neděli 1. 9. 2019 v Brně na Mendlově náměstí, kde bude účastno ukázkovou výstavkou také 
ČSCH, KS JMK. Výstavka bude umístěna v Opatské zahradě na Mendlově náměstí.  
Přítomni byli seznámeni s přehledem plemen králíků, drůbeže a holubů s tím, že je nutno 
sehnat chybějící národní plemeno – českého luštiče. Po delší diskusi navrhla Ing. D. Malá, že 
zapůjčení tohoto králíka domluví s vystavovatelem na Oblastní výstavě mladých králíků 
v Kuřimi pořádané ve dnech 31. 8. – 1. 9. 2019.  
Předseda poděkoval jednotlivým sekcím za odvedenou práci, zastavil se u králíků, kde 
z oblasti Brno na poslední chvíli zajišťoval zvířata Ing. J. Nocar ve spojení s J. Procházkou. 
Byla diskutována a kritizována velice špatná spolupráce s předsedou králíkářské sekce oblasti 
Brno s Ing. Z. Koláčkem – navržen koordinátor oblasti MVDr. Vlastimil Šimek. 
Výstavka KS JMK v rámci JM dožínek začíná 1. 9. 2019 v 10,00 hodin, ale již v 9,30 hodin 
musí být vše připraveno. Navezení materiálu (klecí atd.) a začátek stavby výstavky je od 7,00 
hodin.   
Dovoz klecí zajistí P. Buček.  Navíc vezme 4 podlážky a 8 nožiček. Pod králíky v klecích 
bude seno a voda. Dále je třeba vzít folii De Heus a větve břízy. Exoti vystaveni nebudou (je 
doba hnízdění exotů). Navíc bude voliéra morčat – zajistí R. Valeš. 
Doprovodné akce zajištěny – vajíčka, předení vlny, balonky (nutno vzít kompresor na 
nafukování), hlazení zvířat, ukázka králičího hopu – zajistí Olešnice (Blansko) 
 
Vjezdky pro účastníky výstavky (budou zaslány e-mailem): 
Albrecht, Ludvík, Nocar, Buček, Valeš, Sec, Drobiličová, Procházka, Bareš, Malá, Novotný, 
Reidlinger, Tržil, Stehlík, celkem 14 ks. 
 
 
 



Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí informace o přípravě chovatelské výstavky v rámci JM 
dožínek v Brně a ukládá výboru KS zaslat žádost o jmenování koordinátora v sekci chovatelů 
králíků za OO Brno MVDr. Vlastimila Šimka.  
Hlasování: Pro: 10, usnesení bylo přijato. 
 
8. Šablony – dotace Ministerstva školství (J. Rovenský, R. Novotný) 
Problematiku uvedl Ing. R. Novotný, jedná se o dotace na práci s mládeží, čehož mohou 
využít okresy KS při pořádání JUVENES (všichni zúčastnění), stolní bodování či zúčastnění 
se na MORAVII. Samozřejmě lze čerpat i na okresní kola Olympiády a následné účasti 
v celostátním kole. V r. 2020 udělá OO Hodonín okresní kolo Olympiády MCH s tím, že 
ostatní okresy se zúčastní. Vyzval J. Rovenského, aby již toto začal připravovat. Škoda jen, že 
se přihlásili jen okresy Blansko, Hodonín a Znojmo. 
 
9. Plán práce s jihomoravskou mládeží na rok 2020 (J. Rovenský) 
J. Rovenský informoval o výsledcích Celostátní olympiády mládeže v Přerově. OO Hodonín 
obsadil 6.místo (ze 7 dětí 4 medaile)!  
Termín pro Okresní kolo olympiády MCH v Kyjově je stanoven na sobotu 25. 4. 2020.   
 
10. MORAVIA Brno 2019 – příprava výstavy 
1. Exoti: 
Usnesení z minulého zasedání Rady KS JMK: 
Rada KS JMK bere na vědomí rozhodnutí sekce OEP uspořádat bodovanou výstavu na 
MORAVII a ukládá sekci připravit plán zabezpečení na příští zasedání Rady KS. 
(Otázka bodované expozice exotů na MORAVII: 

- OO Vyškov – pro bodovanou expozici za podmínky 3 lidí z každého okresu 
- OO Brno – souhlasí a dodá 
- OO Břeclav – nemá sekci exotářů 
- OO Blansko – zajistí ukázku harckých kanárů 
- OO Hodonín – zainteresuje svou ZO, která sestává především z chovatelů exotů 
- OO Znojmo – souhlasí a dodá 3 lidi na každý den) 

 
Na základě výše uvedeného usnesení bude letošní výstava exotů bodovaná. Nutno zajistit 
bodovačky. Výstavní podmínky pro bodovanou výstavu exotů zpracuje J. Hon (vzor z roku 
2017 pošle Ing. D. Malá).  
OO Brno dodán aspoň 3 lidi, info během září 2019. 
 
Králíci: 
Návrh J. Procházky zrušit S3 na MORAVII, J. Procházka si udělá názor a sdělí na další schůzi 
KS. 
 
Holubi: 
Seznam plemen holubů bude na MORAVII už podle nového. Opět v katalogu budou holubi a 
holubice zvlášť. 
 
Drůbež: 
Nebudou kolekce, ale vítěz plemene a šampión, výluku musí potvrdit podpisem vedoucí 
posuzovatel. Návrh nedělat vítěze na barevné rázy, jen velké a zdrobnělé. 
 
 



Poháry na MORAVII: 
Číslování pohárů – 1–99 – králíci 
                                100–199 – drůbež 
                                200–299 - holubi 
Kdo dostane pohár, nebude mít čestnou cenu!  
Závod v králičím hopu – každý závodník místo medaile obdrží kokardu se znakem RJ 
MORAVIA. 
 
MISTR a ŠAMPIÓN MORAVIA – návrh úpravy podmínek pro udělení: 
Drůbež: 
Titul šampion MORAVIA – posunout na 97,0 a výše 
Mistr MORAVIA - min. 20 ks plemene 382,0 bodů 
Množství ks na Mistra – málopočetná plemena se slučují 
 
Králíci: 
Titul šampion – 96,0 b. a více 
Mistr MORAVIA – 382,0 bodů 
Počet ks – málopočetná plemena se slučují. 
 
Holubi: 
Titul Šampion – 96,0 a výše 
Mistr MORAVIA – 379,0 a výše 
Počet ks – málopočetná plemena se slučují. 
 
Jednatelka Ing. D. Malá pošle předsedům sekcí návrh výstavních podmínek a návrhy titul 
Mistr a Šampion MORAVIA k jejich kontrole a případným návrhům na úpravy. 
 
Návrh na usnesení: 
Rada KS JMK bere na vědomí informace o přípravě výstavy MORAVIA 2019.   
Hlasování: Pro: 10, usnesení bylo přijato. 
 
 
11.  Různé 
 a) Ing. R. Novotný informoval o plánovaných akcích souvisejících s dotací města Brna – 
králičí hop, Kraví hora sobota 7. 9. 2019 a Kroužkování Avion shopping park Brno 8. 9. 
2019, organizačně zajistí D. Baštová, připraví informaci – leták s kontaktem na kroužky, D. 
Malá sdělí k tomuto další bližší informace,  
b) info k CV 2020 – návrh Ing. R. Novotného na spolupořadatelství KS JMK na CV Chovatel 
2020 v termínu MORAVIA – 1.týden v prosinci 2020 nebyl přijat, podmínky připraví 
předseda na příští zasedání. 
 
12. Usnesení a závěr – přijatá usnesení jsou součástí tohoto zápisu ze zasedání. Další schůze 
Rady a Výboru KS JMK bude začátkem října 2019. 
 
Zapsala: Ing. Dagmar Malá 
Zápis ověřili: Ing. R. Novotný……………….      
Josef Hon ……………………………………                               Ing. Radek Novotný 

                                                                                               předseda ČSCH, KS JMK 


